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نوسانات شديد قيمتي در بازار 
مسکن محال است

کارشناس اقتصاد مسکن با تاکيد بر اينکه 
نوسانات شديد قيمتي در بازار مسکن محال 
است، گفت: قدرت خريد متقاضيان به ميزان 
مسکن  گفت  مي توان  و  يافته  کاهش  بالايي 
کشش رشد قيمت ندارد.مهدي غلامي با اشاره 
به  اخير  سال  دو  در  مسکن  قيمت  اينکه  به 
اندازه اي رشد داشته است که در حال حاضر 
قدرت خريد متقاضيان به ميزان بالايي کاهش 
کشش  مسکن  گفت  توان  مي  و  است  يافته 
رشد قيمت ندارد.وي ادامه داد: نوسانات شديد 
قيمتي در بازار مسکن محال است چرا که در 
اتفاق خاصي رخ نداده و  بخش کلان اقتصاد 
بخش مسکن روزهاي آرامي را سپري مي کند 
پس اگر اتفاق خاصي در بخش هاي کلان اقتصاد 
رخ ندهد نبايد شاهد نوسانات شديد قيمتي در 
بازار مسکن باشيم.کارشناس اقتصاد مسکن تاکيد 
کرد: از آنجايي که متاسفانه مسکن کالايي سرمايه 
اي شده است از برخي مولفه هاي اقتصادي تاثير 
مي پذيرد بنابراين براي مثال اگر نرخ ارز روزهاي 
آرامي را سپري کنند قطعا قيمت مسکن به دليل 
همان افزايش بيش از حد خود در دو سال گذشته 
نبايد دچار جهش قيمتي شود.غلامي اضافه کرد: 
پس اگر در شاخص هاي کلان اقتصاد اتفاقي رخ 
ندهد انتظار افزايش جهش قيمت مسکن نخواهيم 
داشت و اينکه آيا قيمت مسکن در سال آينده به 
اندازه نرخ تورم رشد خواهد کرد بايد اذعان داشت 
که فيمت مسکن در سال هاي 92 تا 96 کمتر از 

نرخ تورم افزايش داشت.

مسکن ملي در زمان مقرر 
تحويل مي شود؟

در شرايطي که هدف وزارت راه و شهرسازي 
توليد و عرضه 400 هزار واحد مسکوني تا سال 
1400 عنوان شده، تکميل اين طرح در زمان مقرر 
بعيد به نظر مي رسد.تقريبا يک سال قبل بود که 
طرح اقدام ملي توليد و عرضه 400 هزار واحد 
مسکوني کليد زده شد. البته آغاز رسمي اين پروژه 
توسط رييس جمهور 5 شهريورماه امسال صورت 
گرفت. طبق برنامه، وزارت راه و شهرسازي، تکميل 
واحدها را سال 1400 اعلام کرده اما احتمالا اين 
پروژه زمان بيشتري طول مي کشد.از حدود 400 
هزار واحد قرار است 200 هزار واحد در شهرهاي 
بنياد مسکن و  جديد، 138 هزار واحد توسط 
100 هزار واحد در بافت هاي فرسوده و ناکارآمد 
عرضه شود. اگر 100 هزار واحد بافت فرسوده که 
به شکل مجزا در حال اجراست را کنار بگذاريم 
بايد تا کنون احداث 300 هزار واحد تعيين تکليف 
مي شد. اما بر اساس اعلام وزير راه و شهرسازي با 
گذشت حدود يک سال از آغاز اجراي طرح، تنها 
240 هزار نفر ثبت نام شده اند؛ زيرا 42 درصد ثبت 
نام کنندگان معادل 100 هزار نفر فاقد شرايط 
لازم بودند و 58 درصد معادل 140 هزار نفر واجد 
شرايط بوده اند. يعني بايد پالايش مجددي صورت 
گيرد که زمان آن اواخر سال جاري عنوان شده 
است. کارشناسان معتقدند با اين روند بعيد است 
طرح طي دو سال به اتمام برسد. البته وزير راه 
و شهرسازي همواره که هدف اصلي اش از اجراي 
پروژه اقدام ملي را خانه دار کردن اقشار متوسط و 
پايين جامعه و هم چنين ايجاد نهضت خانه سازي 
عنوان کرده است.از 200 هزار واحد طرح اقدام 
ملي که در شهرهاي جديد تعريف شده تا کنون 
70 هزار واحد آغاز شده است. در بنياد  مسکن نيز 
138 هزار واحد برنامه ريزي شده که تا کنون 13 
هزار واحد آغاز و براي 47 هزار واحدي که زمين 
آن تامين شده برنامه در دست تهيه است. بنابراين 
شواهد و قرائن نشان مي دهد که ظاهرا سرعت 
پروژه در حد انتظار نيست.تجربه مسکن مهر نيز 
نشان مي دهد درخصوص زمان اتمام پروژه هاي 
شهرسازي نمي توان برآورد دقيقي داشت. زماني 
که دولت هاي نهم و دهم طرح مسکن مهر را در 
سال 1386 کليد زد قرار بود 18 ماهه واحدها 
را به مردم تحويل دهند اما بعد از شش سال از 
مجموع 2 ميليون و 200 هزار واحد، تنها حدود 
600 هزار واحد را تحويل دادند. حال بايد منتظر 
بمانيم و ببينيم آيا دولت بعدي نيز ميراث دار طرح 
اقدام ملي خواهد شد يا خير. البته مزيت طرح 
اقدام ملي نسبت به مسکن مهر اين است که از 
زيرساخت هاي نسبتا بهتري نسبت به مسکن 
مهر برخوردار است و همين موضوع، زمان تکميل 

پروژه را تسريع مي کند.

 بهترين کسب و کار 
براي فارغ التحصيلان

نايب رئيس اتاق تعاون ايران از جامعه فارغ 
التحصيلان دانشگاهي به عنوان يکي از بهترين 
مزيت ها براي راه اندازي کسب و کارهاي دانش 
بنيان نام برد و بر ضرورت تشکيل هلدينگ هاي 

دانش بنيان در ايران تاکيد کرد.

درحال  کرد:  اظهار  خليل زاده  اسماعيل 
حاضر سهم بخش تعاون در اقتصاد ايران در 
همه بازارها به ويژه بازار پول، سرمايه و مسکن 
در حال رشد است ولي تا رسيدن به جايگاه 
واقعي فاصله دارد اما با رويکرد مردم سالار کردن 
اقتصاد دانش بنيان، بخش تعاون مي تواند وارد 
تحقق  مسير  و  شود  جهشي  توسعه  فرايند 
سهم 25 درصدي بخش تعاون در اقتصاد نيز 
از توسعه دانش بنيان مي گذرد.وي ادامه داد: 
امروزخدمات درماني، گردشگري، توسعه علمي 
فعاليتهاي  زنجيره اي  شکل گيري  روستاها، 
و  کشور  سراسر  در  ثروت  توليد  کشاورزي، 
مديريت تقاضا در کنار کسب وکارهاي نوين و 
مبتني بر فناوري هاي تک و شکل گيري دهکده 
از  و ديجيتال  بنيان  دانش  تعاوني هاي  ايراني 
تعاون  اتاق  رئيس  است.نايب  کشور  نيازهاي 
ايران از جامعه فارغ التحصيلان دانشگاهي به 
عنوان يکي از بهترين مزيت ها براي راه اندازي 
کسب و کارها و فعاليتهاي دانش بنيان نام برد 
و گفت: هرجا نيروهاي انساني تحصيلکرده و 
متخصص از انباشت تاريخي و علمي و تخصص 
زيادي برخوردار باشد بستر خوبي براي توسعه 
دانش بنيان و ديجيتال به شمار مي روند.به 
کارگيري نيروهاي تحصيلکرده و استقرار آنها 
يکي  بنيان  دانش  کار  و  کسب  واحدهاي  در 
بيکاري  کاهش  به  هم  که  است  مزيتهايي  از 
توسعه  زمينه  هم  و  مي کند  کمک  درجامعه 
و شکوفايي بخش تعاون را فراهم مي کند.به 
گفته خليل زاده با توجه به اهميت هلدينگ هاي 
کسب و کار نوين و دانش بنيان در جهان، اين 
دسته هلدينگ ها مي توانند در کشور در حوزه 
فناوري اطلاعات توسعه پيدا کنند.نايب رئيس 
کرد:  خاطرنشان  پايان  در  ايران  تعاون  اتاق 
زيرساختها،  توسعه  با  مي تواند  تعاون  بخش 
ساماندهي نيروهاي انساني خلاق و کارآمد و 
الگوي  بنيان؛،  دانش  تعاوني هاي  شکل گيري 

موفقي را در کشور تبيين و عملياتي کند.

 توليد پنبه 40درصد 
افزايش يافت

مجري طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزي 
در  پنبه  توليد  در  امسال  اينکه  بيان  با 
با پارسال حدود 40 درصد پيشرفت  مقايسه 
 27 حدود  کشت  سطح  در  داشتيم،,گفت: 
درصد و در عملکرد در واحد سطح حدود 8 
هزارجريبي  داشتيم.ابراهيم  پيشرفت  درصد 
در بخش خبري 21 شبکه يک سيما، گفت: 
ادامه و  پنبه  توليد محصول  اين روند در  اگر 
حمايت ها افزايش يابد به چشم انداز پيش بيني 

شده در سال 1404 خواهيم رسيد.
وي در پاسخ به اين پرسش که چرا سطح 
زير کشت پنبه در 17 سال اخير کاهش يافته 
است؟ گفت: پنبه يکي از محصولات راهبردي 
قرار  نساجي  صنعت  استفاده  مورد  که  است 
مي گيرد. در سال هاي دورتر شاهد رونق پنبه 
و نساجي بوديم اما به علل مختلفي از جمله 
واردات، مزيت اقتصادي کشت پنبه کاهش و 
هزينه هاي آن افزايش يافت بنابراين سال هاي 

پررونق کشت پنبه کم شد.
وزارت  برنامه هاي  درباره  هزارجريبي 
به  اشاره  با  پنبه کاران  براي  کشاورزي  جهاد 
اينکه امسال سال پررونقي در توليد پنبه بود، 
گفت: قيمت تضميني پنبه در سال هاي گذشته 
استفاده مي شد اما در دو سال اخير با توجه به 
رونق بازار و خريد پنبه به قيمت مناسب و حتي 
بيشتر از قيمت تضميني از کشاورزان، دولت در 

قيمت گذاري، ورود نمي کند.
مجري طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزي 
اينکه دولت قيمت تضميني گندم را  با بيان 
حدود 3 هزار و 600 تومان اعلام کرد، افزود: 
اين قيمت کف بازار است، امسال با توجه به 
خيلي  بازار  قميت هاي  پنبه،  محصول  رونق 
بيشتر از قيمت تضميني آن است و کشاورزان 

از اين بابت خوشحال هستند.

اخبار اخبار

مدير سامانه اعتبار سنجي و رتبه بندي وزارت 
با اشاره به يکپارچه شدن مراحل تقاضا و  صمت 
صدور کارت بازرگاني گفت: درخواست متقاضيان 
يکپارچه  سامانه  در  پس  اين  از  بازرگاني  کارت 
رتبه بندي اعتباري در سامانه جامع تجارت بررسي 

مي شود.
راه اندازي   با  رابطه  در  هادي  جواد  محمد 
گفت:  بازرگاني  کارت  تمديد  و  صدور  سامانه 
تاکنون  بازرگاني  کارت  تمديد  و  صدور  فرآيند 
به اين صورت بوده که درخواست صدور و تمديد 
اتاق  سامانه  در   متقاضي  توسط  بازرگاني  کارت 
بازرگاني که از سال ها قبل طراحي شده بود ثبت 
از  بعد  شهرستان ها  اتاق  در  سپس   و  مي شده 
تکميل اسناد و مدارک  و تشکيل پرونده بررسي 
و  بعد از آن  اطلاعات در همان سامانه و از طريق 
کارتابل در اختيار سازمان صنعت، معدن و تجارت 
هم  صنعت   سازمان  و  مي گرفته  قرار  استان ها 
نهايت  و در  تاييد  بازرگاني  اتاق  را در سامانه  آن 
کارت بازرگاني در اتاق بازرگاني صادر  و در اختيار 

متقاضي قرار مي گرفت. 
رتبه بندي  و  سنجي  اعتبار  سامانه  مدير 
اينکه  بيان  با  تجارت  و  معدن  صنعت  وزارت 
فرآيند مذکور تاکنون انجام مي شد، گفت: اما از 
اتاق  بين  انجام شده  توافق  به  توجه  با  اين پس 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  ايران،  بازرگاني 
کالا  قاچاق  با  مبارزه  مرکزي  ستاد  همچنين  و 
کارت  تمديد  و  صدور  فرآيند  مورد  در  ارز  و 

انجام شد.  بازرگاني اصلاحاتي 
وي بيان داشت:  طبق ماده 3 قانون مقررات 
صادرات و واردات تاييد کارت بازرگاني تاکنون بر 
صدور  و  تجارت   و  معدن  صنعت،  وزارت  عهده 
صنعت  وزارت  و  بود  بازرگاني   اتاق  عهده  بر  آن 
سامانه مستقلي براي انجام عمليات تاييد نداشت 
انجام  بازرگاني  اتاق  سامانه  در  را  عميات  اين  و 
و  به شرايط صدور  توجه  با  و  مرور  به  اما  مي داد 
آيين   10 ماده  در  مندرج  بازرگاني  کارت  تمديد 
نامه مقررات صادرات و واردات ، ديگر سامانه اتاق 
بازرگاني مجهز به شرايط احراز استعلام هاي لازم 
تاييد  مانند  مواردي  استعلام  اساس  براين  و  نبود 
گواهي سوء پيشينه، وضعيت نظام وظيفه، مدرک 
با  که  مي شود  انجام  چشمي  صورت  به  تحصيلي 
عمدي  يا  و  سهوي  خطاي  احتمال  شرايط  اين 

بوجود مي آمد. 
* درخواست صدور کارت بازرگاني روي 

سامانه جامع تجارت ثبت مي شود
شرايطي  چنين  در  داشت:  اظهار  هادي 
کارت  صدور  مورد  در  که  خبرهايي  از  بخشي 
استفاده  و سو ء  واجد شرايط  افراد  براي  بازرگاني 
از آن شنيده مي شد مربوط به عدم تجهيز سامانه 
براي استعلامات لازم بود و ممکن بود اين خطاها 

در اتاق بازرگاني يا وزارت صمت اتفاق بيفتد. 
وي افزود: اما در شکل جديد صدور و تمديد 
تجارت   و  معدن  صنعت،  وزارت  بازرگاني   کارت 
تاييد را در سامانه خود انجام مي دهد و به دليل  
قانون  طبق  کشور،  تجاري  واحد  پنجره  تحقق 
نامه  آيين   3 ماده  و  واردات  و  صادرات  مقررات 
ساير  و  بازرگاني  کارت  صدور  درخواست  اجرايي 
کارهاي تجارت از طريق درگاه پنجره واحد تجارت 
واحد  پنجره  تحقق  با  بنابراين  مي شود.  انجام 
تجارت اکنون عمليات يکپارچه شده و درخواست 
صدور و تمديد کارت بازرگاني روي سامانه جامع 
و  صدور  متقاضي  ديگر  و  مي شود  انجام  تجارت 
از  بخشي  تا  نيست  لازم  بازرگاني  کارت  تمديد 
عمليات را در سامانه اتاق بازرگاني و بخش ديگر را 

در سامانه جامع تجارت انجام دهد. 
تجارت  جامع  سامانه  اينکه  بيان  با  وي 
براي  گفت:  است  کرده  کار  به  آغاز   95 سال  از 
بايد به  بازرگاني متقاضيان  صدور و تمديد کارت 
سامانه يکپارچه رتبه بندي اعتباري مراجعه کنند 
اين  که  است  تجارت  جامع  سامانه  از  جزئي  که 

از سال  و  بارگذاري شد  ماه 96  اسفند  از  سامانه 
97 عملياتي شود اما مشکلات و اختلاف نظرهايي 
وزارت  و  بازرگاني  اتاق  بين  اطلاعات  تبادل  براي 
و  مشکلات  اين  رفع  با  که  داشت  وجود  صمت 
توافقات لازم، متقاضيان از يک درگاه براي صدور 

و تمديد کارت بازرگاني اقدام مي کنند. 
کارت  صدور  فرآيند  پکپارچه سازي    *

بازرگاني از طريق سامانه جامع تجارت
حميدرضا دهقاني نيا سخنگوي ستاد مرکزي 
برنامه  اين  ادامه  در  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه 
يکپارچه  راه اندازي سامانه  از  قبل  تا  داشت:  بيان 
صدور  متقاضي  شايد  سنجي  اعتبار  و  رتبه بندي 
احراز  کامل  طور  به  بازرگاني   کارت  تمديد  و 
اين  راه اندازي  با  و  اکنون  اما  نمي شد   صلاحيت 
سرويس الکترونيکي ضمن تسريع در اعلام نتيجه 

امکان بررسي دقيق تر استعلامات وجود دارد.
 95 از  بيش  اتفاق  اين  با  داشت:   بيان  وي 
درصد صحت فرآيندها را خواهيم داشت زيرا اولا 
به صورت  يافته و دقت   افزايش  استعلام  سرعت 
سيستمي خواهد بود و بنابراين با کمترين انرژي 
امکان  آن  بر  علاوه  مي شود  سازي  شفاف  فرآيند 

واکاوي تمامي داده ها وجود دارد.
دهقاني نيا بيان داشت: در فرآيند جديد ابتدا 
متقاضي درخواست خود را از طريق سامانه اعتبار 
بازرگاني  اتاق  سامانه  به  نتيجه  و  ثبت  سنجي 
ارسال و در آنجا بررسي هاي لازم انجام مي شود و 
نهايتا نتيجه به وزارت صمت بازگردانده مي شود و 
وزارت صمت پس از تاييد، تاييد نهايي را به اتاق 

بازرگاني ارسال و کارت بازرگاني در نهايت با تاييد 
اتاق بازرگاني صادر مي شود. 

*  شرايط صدور و تمديد کارت بازرگاني 
ديگر آسان نيست

حسين سلاح ورزي نايب رئيس اتاق بازرگاني 
ايران در ادامه اظهار داشت:  در سال هاي گذشته 
به دليل سهل بودن برخي مقررات صدور و تمديد 
براي  بازرگاني  کارت  بود  ممکن  بازرگاني  کارت 
زمينه  موضوع  اين  که  افراد کم سواد صادر شود 
اما  مي کرد.  فراهم  برخي  براي  را  استفاده  سوء 
قوانين  گرفتن  نظر  در  با  اخير  سال  دو  يکي  در 
و  وزيران  هيات  مصوبه  براساس  تر  سخت گيرانه 
دولت تعيين شده شرايط تغيير کرده و اتفاقات و 

سوء استفاده هاي قبلي کمتر شده است. 
شرايط  تغيير  به  توجه  با  اينکه  بيان  با  وي 
صدور و تمديد کارت بازرگاني گيرنده يک کارت 
باشد،  حداقل ها  سري  يک  داراي  بايد  بازرگاني 
در  بازرگاني  کارت  دارنده  اينکه  ضمن  گفت: 
سال هاي اول صدور داراي محدوديت واردات است 
و ماليات براي کارت هاي صادر شده علي الحساب 
اخذ مي شود و عملا در شرايط جديد امکان فرار 

مالياتي به حداقل رسيده است. 
تشريح  با  ايران  بازرگاني  اتاق  رئيس  نايب 
توافق  و  بازرگاني  کارت  صدور  جديد  شرايط 
ستاد  و  صمت  وزارت  بازرگاني،  اتاق  بين  اخير 
توجه  با  داشت:  بيان  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه 
قانون گذار  ارز،  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  قانون  به 
را در نظر گرفته که در بستر  يکپارچه اي  سامانه 
آن تمام فعاليت هاي تجارت خارجي اعم از کارت 
بازرگاني، ثبت سفارش، واردات و صادرات و مسائل 
نظارت  رصد،  امکان  و  مي شود  يکپارچه  گمرکي 
و پيگيري بيشتري دارد لذا در حال حاضر اتفاق 
خاصي نيفتاده بلکه آن اختلاف و تفسيرهايي که 
بين اتاق بازرگاني و وزارت صمت براي اينکه تقدم 
بارگذاري مدارک ابتدا در کدام سامانه انجام شود 
مشکلات  فرآيند  سازي  يکپارچه  با  و  شده  حل 
حل شده و براساس مراحل خاص و جديد پيش 

مي رود. 
کارت  اعتبار  داشت:  بيان  ورزي  سلاح 
ساله  هر  بنابراين  و  است  ساله  يک  بازرگاني 
استعلام هاي لازم انجام مي شود و کارت هاي فاقد 

صلاحيت ابطال مي شوند.

دبيرکل انجمن نساجي ايران گفت: به دليل قاچاق و واردات بي 
رويه پوشاک از سال هاي 92 تا 96 هزار و 800 واحد در اين صنعت 

تعطيل شد.
حسين نيلفروش زاده، دبيرکل انجمن نساجي ايران گفت: 9 هزار 
و 800 واحد در صنعت نساجي کشور فعال بودند که به دليل قاچاق و 
واردات بي رويه پوشاک از سال هاي 92 تا 96 هزار و 800 واحد در اين 
صنعت تعطيل شد. در سال 91 نيز اتفاقات ارزي افتاد اما پيامدهاي آن 

شش ماه بيشتر طول نکشيد.
وي با بيان اينکه قيمت تمام شده و کيفيت پنبه بايد با صنايع 
مربوط به آن هماهنگ باشد، افزود: 150 هزار تن پنبه نياز صنايع نساجي 

است که اکنون 60 تا 65 هزار تن پنبه در داخل توليد مي شود.
دبيرکل انجمن نساجي ايران گفت: اگر محدوديت در واردات ايجاد 

شود برخي صنايع نساجي تعطيل مي شوند.
افزايش قيمت ارز زمينه رشد صنعت نساجي را فراهم کرده است

افسانه محرابي در برنامه گفتگوي ويژه خبري با بيان اينکه حدود 
80 درصد پوشاک مصرفي کشور در داخل توليد مي شود، اظهار داشت: 
براي ريسندگي الياف پنبه امسال 12 واحد ساخته مي شود که تا کنون 
هشت واحد به بهره برداري رسيده است و چهار واحد نيز تا پايان سال 
به چرخه توليد وارد مي شود. همچنين امسال به ظرفيت توليد نخ هاي 

سيستم پنبه اي 50 هزار تن اضافه مي شود.
وي گفت: در دو سال اخير روند رو به رشد در صنعت نساجي به 
دليل افزايش قيمت ارز و ممنوعيت واردات و حمايت از بخش توليد 

داشته ايم.

محرابي افزود: امسال 60 هزار تن پنبه در داخل توليد مي شود در 
حالي که به 80 هزار تن پنبه نياز داريم و نمي توانيم در واردات پنبه 
ممنوعيت داشته باشيم. در نخ هاي پلي استر به واردات نياز نداريم و 
در حال تکميل دستورالعمل واردات پوشاک براي محدود کردن بيش 

از پيش قاچاق هستيم.
مديرکل صنايع نساجي وزارت صمت با بيان اينکه بر تأمين مواد 
اوليه و قيمت ها در چرخه توليد پوشاک نظارت داريم، افزود: شناسه دار 
کردن توليدات پوشاک براي مقابله با قاچاق در حال انجام است و از توليد 

کنندگان مي خواهيم به اين طرح بپيوندند.
محرابي اظهار داشت: کارگروه نخ براي نظارت و مديريت واردات 

ايجاد شده است و تعرفه هاي واردات نخ؛ تعرفه هاي خوبي است.
واردات از هند، صنعت نخ کشور را از بين برده است

مجتبي صميمي کارشناس اقتصادي حوزه صنعت و توليد نيز در 
اين برنامه با بيان اينکه واردات در زمان توليد، صنعت داخلي را نابود 
مي کند، گفت: به واردات پنبه نياز داريم اما روش و مديريت واردات، 

مهم است.
وي افزود: ارديبهشت امسال از ازبکستان پنبه با نرخ 34 هزار تومان 
وارد شد و برخي صنايع نساجي با اين قيمت پنبه را تهيه کردند اما با 
ادامه يافتن واردات پنبه از هند قيمت اين محصول به 28 هزار تومان 

کاهش يافت.
صميمي گفت: با توجه به اينکه برخي صنايع پنبه را با نرخ 34 هزار 
تومان خريده بودند قيمت تمام شده نخ براي آنها 40 هزار تومان شد اما 
برخي ديگر از صنايع نساجي نخ را با قيمت پايين تري توليد کردند که 

اين موجب ضرر به برخي صنايع نساجي شد.
وي افزود: از کشور هند نخ وارد مي کنيم و صنعت نخ کشور را از 
بين مي بريم و توليد پوشاک را نيز با واردات پوشاک بيچاره مي کنيم. 
صنعت نساجي ايران به دليل واردات نخ، پوشاک و پارچه در حال از 
بين رفتن است. در حالي که پنبه در دنيا محصول راهبردي است اما 

اين محصول اهميت راهبردي خود را در کشورمان از دست داده است.
صميمي اضافه کرد: در سال هاي گذشته پنبه ايران به کشورهاي 
اروپايي صادر مي شد اما اکنون به وارد کننده اين محصول از کشورهاي 

هند و ازبکستان تبديل شده ايم.
براي دولت توليد پنبه در داخل مهم نبود

ابراهيم هزارجريبي مجري طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزي نيز 
در اين برنامه گفت: امسال حدود 40 درصد در مقايسه با سال گذشته 
افزايش کشت پنبه داريم و برنامه هاي دولت براي افزايش کشت پنبه 

پايدار است.
وي افزود: وزارت جهاد کشاورزي دخالتي در واردات نخ ندارد اما 
با وزارت صنعت، معدن و تجارت بر ايجاد چرخه کامل توليد پوشاک در 

کشور تأکيد مي کنيم.
هزارجريبي گفت: از دلايل کاهش توليد پنبه؛ سختي توليد اين 

محصول و کاشت محصولات جايگزين به وسيله کشاورزان است.
مجري طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزي افزود: در سال هاي گذشته 
موضوع پنبه روي ميز دولت نبوده زيرا واردات آن آسان تر و به صرفه تر 
بوده است. براي دولت توليد پنبه در داخل مهم نبود اما در يکي دو سال 

گذشته توليد پنبه رونق گرفته است.

جزئيات شرايط جديد صدور کارت بازرگاني

دبيرکل انجمن نساجي ايران: قاچاق پوشاک 1800واحد نساجي را طي 4سال به تعطيلي کشاند

 سود 
سهام 
عدالت 
اوايل 
اسفند 
واريز 
مي شود

معاون واگذاري سهام و بنگاه هاي سازمان خصوصي سازي 
گفت: سعي ما اين است از اوايل اسفند ماه پرداخت سود سهام 
عدالت را آغاز و تا پايان سال اين سود را براي تمامي مشمولان 

واريز کنيم.
حسن علائي اظهار داشت: 49 شرکت در سبد سهام 
و 14  بورسي  شرکت  تعداد 35  اين  از  که  هستند  عدالت 

شرکت غيربورسي هستند.
معاون واگذاري سهام و بنگاه هاي سازمان خصوصي سازي 
اين شرکتها  تمام  قانون تجارت، سال مالي  به استناد  افزود: 
منتهي به 29 اسفند هر سال است، بنابراين مجمع عمومي 
اين شرکتها تا 4 ماه بعد از سال مالي يعني تيرماه هر سال 
برگزار مي شود و شرکتهاي بورسي به استناد قانون بورس اوراق 
بهادار 8 ماه از اين تاريخ فرصت دارند سود سهام را واريز کنند، 
يعني اگر در تيرماه مجمع عمومي شرکتها برگزار شود تا پايان 

اسفند فرصت پرداخت سود دارند.
اين  از  اين اساس، پيگيريهاي لازم  بر  اضافه کرد:  وي 
شرکتها در حال انجام است تا سود مربوط به کليه شرکتهاي 
سهام عدالت وصول شود و سعي ما اين است از اوايل اسفند 
ماه پرداخت سود سهام عدالت را آغاز و تا پايان سال اين سود 

را با تمامي مشمولان تسويه کنيم.
علائي با اشاره به اين که در حال حاضر نمي توان برآورد 
دقيقي از ميران سود سهام عدالت پرداختي به مشمولان در 
سال جاري داشت، گفت: در سال 95 به ازاي هر سهم يک 
ميليون توماني، 150 هزار تومان سود پرداخت شده است و در 
سال 96 هم به اين ميزان سهام 175 هزار تومان سود تعلق 
گرفته است، بر اين اساس پيش بيني مي شود اين رقم براي 

امسال بيشتر از سالهاي گذشته باشد.
کساني  عدالت  سهام  مشمولان  که  اين  بيان  با  وي 

هستند که ثبت نام قطعي آنها انجام شده و اطلاعاتشان در 
سامانه سهام عدالت وجود دارد، ابراز کرد: بر اين اساس شمار 
مشمولان اين سهام بالغ بر 49 ميليون و 154 هزار نفر هستند 
که البته رقم سهام آنها متفاوت است که بسته به ارزش سهام 

هر فرد، اين مشمولان سود دريافت خواهند کرد.
معاون واگذاري سهام و بنگاه هاي سازمان خصوصي سازي 
گفت: اولويت پرداخت سود سهام عدالت با مددجويان کميته 
امداد و سازمان بهزيستي است و بعد از آن ساير مشمولان، 

سود اين سهام را دريافت خواهند کرد.
 5 حاضر  حال  در  که  اين  يادآوري  با  همچنين  وي 
براي دريافت سود  را  بانکي خود  نفر شماره شباي  ميليون 
اعلام نکرده اند، تأکيد کرد: مشمولان براي دريافت سود بايد با 
.samanese.www مراجعه به سامانه سهام عدالت به نشاني

ir شماره شباي بانکي خود را در اين سامانه درج کنند.


